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REVISTA PRESEI 

 

 

 Parlament: Ministrul de Interne - aşteptat la audieri în Comisia 

”Sparanghelul” 

Ministrul Afacerilor Interne, Marcel Vela, este aşteptat marţi, la audieri, în 

Comisia parlamentară de anchetă privind românii care au plecat la cules de 

sparanghel, scrie Agerpres. 

 

Săptămâna trecută, reprezentanţii Comisiei de anchetă i-au adresat invitaţia 

ministrului Vela de a fi prezent la audieri pe 25 august. "Secretariatul Comisiei a 

trimis azi (marţi - n.r.) domnului ministru de Interne, Ion-Marcel Vela, invitaţia la 

audieri pentru marţi, 25 august, ora 13,00", anunţau reprezentanţii forului. 

Preşedintele Comisiei, senatorul PSD Radu Oprea, declara recent că au fost 

finalizate investigaţiile referitoare la ceea ce s-a întâmplat în Aeroportul din Cluj-

Napoca pe 9 aprilie, iar acum atenţia va fi îndreptată către Ambasada României din 

Germania şi, ulterior, spre miniştrii Transporturilor, de Interne şi de Externe. 

"Am finalizat investigaţiile privind ceea ce s-a întâmplat în Aeroportul de la Cluj, 

în acea zi. De acum, trebuie să mergem către Ambasada României din Germania, 

despre felul în care a existat corespondenţă între Guvernele Germaniei şi 

României, despre felul în care a apărut articolul 10 în Ordonanţa Militară nr. 7, 

acel articol care se referă la zborurile charter. Imediat ajungem şi la miniştri, pentru 

că deja sunt elemente care ne arată că avem pentru ce să îl audiem pe ministrul 

Transporturilor, pe domnul Bode, avem, de asemenea, elemente care ne arată că 

trebuie să îl chemăm la Comisie şi pe ministrul Afacerilor Interne, domnul Vela, 

acum aşteptăm să primim răspunsul de la Ambasada Germaniei şi, în funcţie de 

ceea ce vom primi, vom constata dacă avem elemente pentru a-l audia şi pe 

domnul ministru al Afacerilor Externe", explica social-democratul. 

 

Parlamentul a aprobat constituirea acestei comisii la solicitarea liderilor PSD, Pro 

România şi ALDE. 
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Comisia are rolul de a verifica legalitatea deplasării celor aproximativ 2.000 de 

cetăţeni români, în noaptea de 8 spre 9 aprilie, din localităţile lor de origine, unele 

aflate în carantină cu strictă supraveghere militară, la Aeroportul Internaţional 

''Avram Iancu'' din Cluj-Napoca, în condiţiile în care Ordonanţa Militară nr. 2 

indica foarte clar excepţiile de la interdicţia deplasării persoanelor fizice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlamentarii USR au depus la Parlament o initiativa legislativa de 

eliminare a pensiilor speciale ale alesilor locali 

Parlamentarii USR au depus, luni, 24 august, la Parlament, o noua propunere 

legislativa privind eliminarea pensiilor speciale ale primarilor, viceprimarilor, 

presedintilor si vicepresedintilor de Consilii judetene, introduse in Codul 

Administrativ, prin OUG 57/2019, de Guvernul condus de Viorica Dancila. 

 

Deputatul Ionut Mosteanu a declarat, intr-o conferinta de presa, ca anul trecut 

"PSD a creat o noua categorie de beneficiari de pensii speciale prin Ordonanta 57 

privind Codul Administrativ", iar intrarea lor in vigoare a fost amanata pentru 

ianuarie 2021 in urma unui amendament USR la legea bugetului de stat pentru 

2020. 

 

"Noi l-am avertizat pe premierul Ludovic Orban, de la finalul anului trecut, cand i-

am dat votul pentru a merge la Palatul Victoria, ca primarii incep sa notifice 

primariile pentru a primi pensia speciala anul acesta. Am insistat sa dea Ordonanta 

sa abroge acel articol din Codul Administrativ. N-a facut-o, insa noi, cei de la 

USR, am reusit, printr-un amendament la Legea bugetului, sa amanam intrarea in 

vigoare a pensiilor speciale pentru primari, viceprimari, presedinti de Consilii 

judetene, vicepresedinti de Consilii judetene pana la finalul acestui an. De la 1 

ianuarie 2021 vor fi indreptatiti sa ceara aceasta pensie pe care le-a dat-o PSD. De 

aceea este important ca acest lucru sa se opreasca", a motivat Ionut Mosteanu. 

 

 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/vasilica-viorica-dancila/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/pensii-speciale/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/palatul-victoria/
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Potrivit acestuia, este necesar proiectul de anulare a acestui privilegiu pentru 

primari, viceprimari, presedinti si vicepresedinti de Consilii Judetene, pentru ca, 

altfel, "ar fi inca o palma data romanilor de PSD", in timp ce "PNL-ul pana acum 

priveste nepasator la acest lucru". 

 

"Si aceasta nu trebuie sa se intample. Noi ne-am asumat candidaturi (...), dar nu 

mergem pentru pensiile speciale, mergem sa muncim pentru comunitatile noastre. 

Va dau cateva nume, ca sa intelegeti cine ar trebui sa primeasca pensie speciala - 

oamenii care au tinut comunitatile, orasele, comunele si judetele noastre in 

subdezvoltare ani de zile: Mazare, Valcov, Chiliman, Ontanu, Piedone, Vanghelie, 

Poteras, Funar, Oprescu, Apostu, Stavarache, Bunea Stancu, Nichita, Gheorghe 

Stefan, Gutau, Razmerita. Boscodeala, Pendiuc", a adaugat deputatul. 

 

Senatorul Florina Presada, initiator al propunerii legislative, a subliniat in 

conferinta de presa ca pensiile speciale sunt o nedreptate uriasa care se face 

romanilor, iar acest lucru trebuie sa inceteze. 

 

"A venit momentul ca USR sa arate ca viitorii sai primari sau presedinti de CJ nu 

vor pensii speciale. Initiativa mea este asumata de catre toti parlamentarii USR, 

unii aici de fata, candidati la primarie, fie la presedintia unui Consiliu judetean. (...) 

Intiativa aceasta vine intr-un anumit context. Pensiile speciale au fost introduse in 

Codul administrativ odata cu adoptarea OUG 57 din 2019 si pentru care Guvernul 

Dancila n-a prezentat absolut niciun fel de impact financiar in nota de 

fundamentare a acelui act normativ Aceste pensii sunt platite de la bugetul de stat. 

Tocmai pentru ca ele nu sunt in vigoare, datorita unui amendament al USR, este 

momentul ca Parlamentul sa adopte aceasta initiativa pentru a arata ca lucreaza in 

interesul romanilor si nu al celor privilegiati", a afirmat Florina Presada. 

 

Ea a precizat ca, dintre toate categoriile de pensii speciale, cele pentru alesii locali 

pot fi eliminate fara emotii in cazul unui atac la CCR, din doua motive: in primul 

rand ele nu sunt in vigoare, deci nu reprezinta un drept castigat, si in al doilea rand 

CCR s-a pronuntat deja pe proiecte anterioare care contineau pensiile pentru 

primari in aceasta forma si le-a declarat deja neconstitutionale. 

 

https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/gheorghe-stefan/
https://ziare.com/gheorghe-stefan/
https://ziare.com/stiri/atac/
https://ziare.com/ccr/
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"Aceasta initiativa este prima dintr-un pachet mai larg, prin care dorim eliminarea 

tuturor pensiilor speciale, deci am abordat individual fiecare tip de pensie speciala, 

pentru cazul in care decizia CCR cu privire la impozitarea pensiilor speciale care 

va veni in luna septembrie este una nefavorabila", a mentionat senatoarea. 

 

Deputatul Lucian Stanciu Viziteu a sustinut ca a dorit sa intre in politica nu pentru 

privilegii, ci pentru ca "tara se indreapta intr-o directie gresita" si a spus ca are 

speranta ca va face lucruri bune. 

 

"Pensia unui primar este cu adevarat nesimtita. (...) Exista, din pacate, un consens 

intre cea mai mare parte a clasei politice si printre membrii CCR, ca aceste pensii 

sa nu fie desfiintate. E inacceptabil ca Romania sa se imprumute miliarde de euro 

anual pentru a asigura cheltuielile statului, bani pe care ii vor plati inapoi romanii, 

iar in acelasi timp sa platim privilegii sub forma unor sume uriase de bani. Este 

inadmisibil ca jandarmii si politistii care au batut si umilit romanii la 10 august sa 

primeasca pensii speciale, platite, culmea, de cei pe care i-au batut si umilit. Este 

inadmisibil ca magistratii care dorm de ani de zile pe dosarele Revolutiei si 

Mineriadei sa vina si sa spuna ca merita pensii speciale". a spus Viziteu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Școli în vreme de pandemie: Toaletele din curte vor fi înlocuite cu niște 

containere sanitare, iar pentru cursurile online vor fi cumpărate 500 mii 

tablete 

Guvernul a aprobat în ședința de luni un proiect de OUG privind alocarea a 175 

milioane de euro, din fonduri europene, pentru sprijinirea elevilor și profesorilor, 

în anul școlar 2020-2021, în contextul epidemiei de coronavirus. Banii sunt pentru 

cumpărarea de tablete, pentru dezinfectanți și pentru containere sanitare care să fie 

folosite de școli cu toalete în curte. 

Mai exact, din cei 175 milioane de euro, 100 de milioane de euro sunt pentru 500 

de mii de tablete, 50 de milioane pentru măști și dezinfectanți, 25 de milioane 

pentru containerele sanitare. 
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"Vorbim de un număr de 5.000 de containere sanitare care vor permite la începerea 

anului şcolar să asigure necesităţile din punct de vedere sanitar pentru elevi, 

respectiv toalete, chiuvete, apă curentă pentru igienizarea şi pentru asigurarea 

necesităţilor, din punct de vedere sanitar, ale elevilor", a declarat Ionel Dancă, 

purtătorul de cuvânt al Guvernului. 

Pot aplica autorităţile locale, inspectoratele şcolare judeţene şi unităţile şcolare, 

individual sau în parteneriat, fiind permisă decontarea cheltuielilor pentru aceste 

categorii de achiziţii efectuate începând cu 1 august, a spus Dancă. Adică, vor fi 

făcute decontări inclusiv pentru tablete și materiale de protecție sanitară 

achiziționate deja. 

Decontarea acestor cheltuieli se va face din fonduri externe nerambursabile alocate 

în cadrul Programului Operațional Infrastructură Mare, în limita valorii apelului de 

proiecte. 

 

Decontarea echipamentelor de protecție medicală precum și a containerelor mobile 

sanitare se va face cu respectarea Regulamentelor Comisiei Europene. 

Achiziționarea de containere mobile sanitare este eligibilă pentru unitățile școlare 

care nu au asigurat accesul la rețeaua de apă și canalizare, cu condiția contractării, 

în condițiile legii, a serviciilor de vidanjare pe toată durata utilizării acestora, în 

limita valorii de 5.000 euro echivalentul în lei la data aprobării ghidului 

solicitantului. 

 

Unitățile școlare vor avea în responsabilitate utilizarea containerelor mobile 

sanitare și răspund de buna utilizare a acestora în bune condiții pe toată durata 

normată de utilizare. 

 

Unitățile școlare vor lua toate măsurile legale necesare pentru utilizarea în condiții 

de siguranță pentru mediu, sănătate și integritate fizica a utilizatorilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Guvernul a aprobat Programul IMM Factor. Statul va garanta 50% din 

finanțarea tip factoring 

Guvernul a aprobat, prin ordonanţă de urgenţă, Programul IMM Factor, a informat, 

luni, şeful Cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă. O companie care doreşte să 

primească banii pentru serviciile sau bunurile furnizate, în baza facturii, și primește 

finanţare de la bancă până la scadență, va beneficia de o garanție de 50% de la stat. 

Valoarea maximă de finanțare per beneficiar este de 5 milioane de lei iar 

programul va funcționa timp de un an, potrivit Agerpres. 

"În acest caz vorbim despre garanţii de stat în cuantum de 50% din valoarea 

finanţării de acest tip, costuri de garantare subvenţionate de stat, iar valoarea 

maximă a facilităţii de finanţare este de 5 milioane de lei pe beneficiar", a afirmat 

Ionel Dancă, după ședința de Guvern. 

Acesta a explicat că este vorba despre un stimulent pentru piaţa financiar-bancară 

de a veni în sprijinul IMM-urilor şi al companiilor care, în această perioadă, din 

cauza dificultăţilor economice, pot suferi din cauza întârzierilor în plata facturilor 

pe care le-au emis. 

"O companie care doreşte să primească banii pentru serviciile sau bunurile 

furnizate, în baza facturii, cere unui finanţator bancar plata acestei facturi, are 

acces imediat la lichidităţi, urmând ca banca să primească valoarea respectivei 

facturi de la client la momentul scadenţei acelei facturi. Pentru a încuraja un astfel 

de sistem, care există în foarte multe ţări europene (...), statul vine şi stimulează 

accesul companiilor la un astfel de instrument prin forma aceasta a garanţiilor de 

stat", a explicat șeful Cancelariei premierului, de la Palatul Victoria. 

Potrivit lui Dancă, valoarea plafonului de garanţii în cadrul acestei scheme este de 

un miliard de lei, pentru o perioadă de 12 luni. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/un-comerciant-va-putea-primi-de-la-banca-80-din-valoarea-unei-facturi-pana-la-plata-acesteia-de-catre-furnizor-1342382
https://www.agerpres.ro/politica/2020/08/24/video-danca-guvernul-a-aprobat-programul-imm-factor--561483
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 Guvernul a adoptat noi măsuri importante cu privire la acordarea 

concediilor medicale și accesul la serviciile medicale 

Guvernul a adoptat o ordonanță de urgență cu noi măsuri în domeniul accesului la 

servicii medicale. Actul normativ conţine o serie de măsuri care asigură 

respectarea drepturilor pacientului şi accesul la servicii medicale necesare în 

condiţiile utilizării eficiente a fondurilor alocate în acest scop. Printre altele, 

polițiștii pot lua concedii medicale mai lungi, se va înființa un subprogram pentru 

cei cu autism, iar femeilor cu intervenții chirurgicale oncologice la sân li se 

decontează simetrizare a glandei mamare. 

Prin Ordonanţa de urgenţă a Guvernului pentru modificarea şi completarea Legii 

nr. 95/2006 privind reforma în domeniul sănătăţii, a Ordonanţei de urgenţă a 

Guvernului nr. 158/2005 privind concediile şi indemnizaţiile de asigurări sociale 

de sănătate, pentru abrogarea unor prevederi legale, precum şi pentru stabilirea 

unor măsuri în domeniul sănătăţii, aprobată azi de Guvern, se asigură punerea în 

aplicare a Deciziei Curţii Constituţionale a României nr. 229/2020, publicată în 

Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 602 din 9 iulie 2020, prin care instanţa 

de control constituţional a constatat ca fiind neconstituţionale în integralitate 

dispoziţiile Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 25/2020. 

În acest context, ţinând cont de prevederile art. 147 alin. (1) din Constituţia 

României, precum şi de faptul că motivele care au determinat emiterea în regim de 

urgenţă a Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 25/2020 subzistă şi în prezent, 

precizăm că actul normativ adoptat astăzi de Guvern conţine o serie de măsuri care 

asigură respectarea drepturilor pacientului şi accesul la servicii medicale necesare 

în condiţiile utilizării eficiente a fondurilor alocate în acest scop. 

Astfel, se aprobă implementarea unui subprogram dedicat persoanelor cu tulburări 

din spectrul autist în cadrul Programului naţional de sănătate mintală, care va 

asigura accesul pacienţilor care suferă de această afecţiune la serviciile conexe 

necesare, recomandate de medici specialişti: servicii de logopedie, consiliere 

psihologică, kinetoterapie. Această măsură are ca scop îmbunătăţirea stării de 

sănătate şi a calităţii vieţii sociale, în primul rând pentru copiii cu astfel de 

afecţiuni. 



CNSLR Fratia | Revista Presei 25 august 2020 8 

 

De asemenea, în cazul pacientelor care au suferit intervenţii chirurgicale 

oncologice la sân, CNAS va deconta intervenţia chirurgicală de simetrizare a 

glandei mamare. Până în prezent, pacientele cu afecţiuni oncologice la sân care 

necesitau mastectomie, beneficiau de reconstrucţie mamară, la recomandarea 

specialistului, fără intervenţia chirurgicală de simetrizare a glandei mamare 

sănătoase cu glanda mamară reconstruită. Această măsură va avea un impact 

pozitiv asupra calităţii vieţii şi a reinserţiei sociale a femeilor care necesită acest tip 

de intervenţie, care până acum se realiza doar contra cost. 

Actul normativ aprobat azi reia şi demersul normativ pentru punerea în aplicare a 

Deciziei Curţii Constituţionale a României nr. 818/2019 referitoare la excepţia de 

neconstituţionalitate a sintagmei "precum şi daune sănătăţii propriei persoane" din 

cuprinsul art. 320 alin. (1) din Legea nr. 95/2006 privind reforma în domeniul 

sănătăţii. Astfel, nu vor mai exista situaţii în care părinţii să fie obligaţi la plata 

contravalorii serviciilor medicale de care au beneficiat copiii acestora urmare a 

unor accidente generate de aceşti copii. 

De asemenea, actul normativ cuprinde şi măsuri referitoare la modul de acordare a 

certificatelor de concediu medical. Astfel, persoanele asigurate într-un stat membru 

care devin asigurate pe teritoriul României, au dreptul şi vor beneficia, la nevoie, 

de concediu medical din primele zile de asigurare, în condiţiile îndeplinirii 

stagiului minim de cotizare, respectându-se astfel regulamentele europene în 

domeniu. 

În vederea debirocratizării şi îmbunătăţirii accesului persoanelor asigurate la 

concedii medicale şi indemnizaţii de asigurări sociale de sănătate, actul normativ 

aprobat azi elimină obligaţia prezentării lunare la medicul expert, în cazul 

bolnavilor diagnosticaţi cu SIDA şi neoplazii, pentru prelungirea până la un an si 6 

luni a certificatului de concediu medical. Aceste categorii de pacienţi au beneficiat 

de această reglementare până la data de 9 iulie 2020, în baza OUG nr.25/2020. 

Persoanele diagnosticate cu tuberculoza au dreptul la concediu şi indemnizaţie 

pentru incapacitate temporară de muncă, fără condiţii de stagiu de cotizare, pe toată 

perioada de tratament, până la vindecare, în concordanţă cu dispoziţiile Legii 

nr.302/2018. 
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De asemenea, pentru personalul militar în activitate, poliţiştii şi poliţiştii de 

penitenciare, se majorează durata maximă a concediilor medicale, pentru a evita 

majorarea deficitului de personal în ministerele şi instituţiile din sectorul de 

apărare, ordine publică şi securitate naţională. Astfel, în situaţii temeinic motivate 

de posibilitatea recuperării medicale, concediul medical se poate prelungi de către 

medicul specialist până la 183 de zile, iar comisiile de expertiză medico-militară 

pot propune acordarea unor concedii medicale de până la 550 de zile. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Restaurantele ar putea fi redeschise din 1 septembrie / Este posibilă și 

redeschiderea teatrelor și a cinematografelor - Orban 

Restaurantele - a căror activitate a fost oprită din luna martie - ar putea fi 

redeschise din 1 septembrie, "în anumite condiţii", a declarat luni seară, la Digi 24, 

premierul Ludovic Orban. El a spus că ar fi posibilă și redeschiderea teatrelor şi a 

cinematografelor. 

 Orban, despre reluarea competițiilor sportive cu spectatori: Va fi foarte greu 

/ E greu să controlezi galeriile 

Orban a spus, din nou că a solicitat punctul de vedere al specialiştilor privind 

posibilitatea redeschiderii restaurantelor și formulele în care va fi posibil acest 

lucru, iar în cursul acestei săptămâni va fi luată o decizie, "cu atât mai mult cu cât 

se va termina sezonul estival şi va fi din ce în ce mai greu ca hotelurile, spre 

exemplu, să poată servi masa pe terasă". 

"Riscăm să afectăm suplimentar hotelurile în cazul în care nu oferim condiţii de 

servire a mesei. De asemenea, analizăm şi posibilitatea reluării vieţii culturale în 

spaţii închise", a declarat Ludovic Orban la Digi 24. 

Premierul a spus că restaurantele ar putea fi redeschise "cel mai probabil" din 1 

septembrie, "în anumite condiţii". 

Potrivit premierului, se discută și despre reluarea activităţii în teatre, cinematografe 

și instituţii de cultură "cu un set de condiţii”. "Cred că aici important e, probabil la 

sălile de spectacol, să ai în jurul tău câte un scaun liber”, a adăugat premierul. 

https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24248461-orban-despre-reluarea-competitiilor-sportive-spectatori-foarte-greu-greu-controlezi-galeriile.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24248461-orban-despre-reluarea-competitiilor-sportive-spectatori-foarte-greu-greu-controlezi-galeriile.htm
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Câteva sute de angajați ai teraselor și restaurantelor din Centrul Vechi al Capitalei 

au protestat săptămâna trecută față de măsurile luate de Guvern din cauza 

pandemiei și care au afectat dramatic această industrie. Ei au vrut să tragă "un 

semnal de alarmă asupra viitorului celor 400.000 de persoane care muncesc în 

această industrie". 

 Orban: 6,3% dintre cazurile de coronavirus sunt copii de vârstă 

școlară, fără să fie școală / De la 3-5 copii infectați la școală suspendăm 

cursurile acolo 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Naguma Medical anunta ca va transmite luni Ministerului Sanatatii 10 

milioane de masti destinate persoanelor vulnerabile. Precizarile vin dupa ce 

premierul a spus ca va rezilia contractul 

Compania Naguma Medical Supply SRL, castigatoarea licitatiei organizate de 

Ministerul Sanatatii pentru cumpararea mastilor sanitare destinate populatiei din 

categoriile defavorizate, va transmite luni ministerului de resort o cantitate de 10 

milioane din aceste masti, se mentioneaza intr-un comunicat remis de societatea 

comerciala. 

 

"In acest weekend, Ministerul Sanatatii, prin Directia de Sanatate Publica, a 

deschis noi centre pentru primirea mastilor medicale. Naguma va continua sa 

distribuie mastile pe parcursul saptamanii, 10 milioane fiind livrate chiar astazi. 

Mastile achizitionate vor fi distribuite gratuit de catre minister unui numar de 2,3 

milioane de romani din categorii sociale defavorizate", se precizeaza in 

comunicatul Naguma Medical Supply SRL. 

 

Parte a grupului InteRo, compania Naguma Medical Supply SRL a castigat licitatia 

organizata de Ministerul Sanatatii pentru livrarea unui numar de 115 milioane de 

masti tip 3 PLY, oferind cel mai mic pret, respectiv 0,64 RON plus TVA, pentru 

masti medicale cu certificat de garantie si calitate, potrivit comunicatului. 

 

 

https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24248380-orban-3-5-copii-infectati-scoala-suspendam-cursurile-acolo-zeci-mii-profesori-fost-pregatiti-predea-online.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24248380-orban-3-5-copii-infectati-scoala-suspendam-cursurile-acolo-zeci-mii-profesori-fost-pregatiti-predea-online.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24248380-orban-3-5-copii-infectati-scoala-suspendam-cursurile-acolo-zeci-mii-profesori-fost-pregatiti-predea-online.htm
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Incepand din luna martie, Naguma Medical Supply SRL a furnizat Romaniei si 

altor tari din Uniunea Europeana peste 30 de milioane de masti, se mentioneaza in 

comunicat. 

 

Compania Naguma Medical Supply SRL apartine familiei de investitori canadieni 

Topolinski, prezenta in Romania de peste 13 ani si activand cu precadere in 

domeniul dezvoltarilor imobiliare, si care isi propune ca pe termen lung sa 

transforme societatea comerciala intr-un furnizor de masti si alte echipamente 

individuale de protectie pentru Europa de Est, conform comunicatului. 

 

Declaratiile premierului 

 

Premierul Ludovic Orban a declarat, duminica, referindu-se la licitatia pentru 

mastile destinate persoanelor vulnerabile, ca va fi reziliat contractul daca cei care 

au castigat nu livreaza luni produsele. 

 

Seful Executivului a explicat ca licitatia a fost contestata de trei firme, atat la 

CNSC, cat si in instanta, contestatiile au fost respinse si ulterior s-a trecut la 

semnarea contractului-cadru, apoi a celui subsecvent cu castigatorul. 

 

"Castigatorul licitatiei avea obligatia ca, in termen de cinci zile, sa depuna 

scrisoare de garantie, urmand sa inceapa cele sapte zile de derulare a contractului. 

Suntem in situatia in care castigatorul licitatiei nu a depus in termenul de cinci zile, 

crezand ca beneficiaza de clauza de remediere care este inclusa in contractul 

respectiv. Saptamana urmatoare, Ministerul Sanatatii va lua o decizie care e foarte 

clara - rezilierea contractului in cazul in care luni nu vin cu mastile cei care au 

castigat licitatia si trecerea la firma de pe locul 2 pentru a livra mastile prevazute in 

contract. (...) 

 

 

 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/stiri/instanta/
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Am convingerea ca Ministerul Sanatatii va finaliza licitatia si mastile vor ajunge la 

persoanele vulnerabile pentru care am prevazut banii respectivi si i-am alocat din 

Fondul de rezerva al Guvernului", a spus Orban, la finalul unei vizite de lucru in 

Gorj. 

 
(Sursa: ziare.com) 

 

 Orban anunta ca va sesiza CCR, daca PSD modifica proiectul de rectificare 

bugetara in Parlament, astfel incat pensiile sa creasca cu 40% 

Premierul Ludovic Orban a anuntat ca Guvernul va sesiza Curtea Constitutionala, 

in cazul in care PSD va modifica in Parlament proiectul de rectificare bugetara, in 

sensul majorarii pensiilor cu 40% si a cresterii salariilor profesorilor incepand cu 

luna septembrie. 

 

"Cu siguranta", a spus Orban, intrebat luni daca va sesiza CCR, in cazul in care 

PSD modifica proiectul privind rectificarea bugetara. 

 

Fostul ministru al Muncii Marius Budai a afirmat ca PSD va depune amendamente 

la proiectul de lege privind rectificarea bugetara, in baza caruia pensiile vor fi 

majorate cu 14 procente de la 1 septembrie 2020. El acuza ca existau bani in 

bugetul de pensii, iar suma putea fi completata pentru ca punctul de pensie sa fie 

majorat cu 40%. 

 

Ministrul de Finante Florin Citu a anuntat ca la rectificarea bugetara a fost inclusa 

majorarea punctului de pensie, de la 1 septembrie, de la 1.265 lei la 1.442 de lei si 

cresterea pensiei minime de la 704 lei la 800 lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/marius-budai/
https://ziare.com/florin-citu/
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 ANAF: Contribuabilii au la dispoziţie un nou serviciu - Programarea online 

Ministerul Finanţelor Publice, prin Centrul Naţional pentru Informaţii Financiare, 

şi Agenţia Naţională de Administrare Fiscală au dezvoltat şi implementat un nou 

serviciu electronic, Programarea online, prin intermediul căruia contribuabilii se 

pot programa online pentru întâlnirea cu un inspector fiscal. 

 

Conform unui comunicat al ANAF remis, luni, AGERPRES, serviciul de 

programări online este o disponibil pe site-ul www.anaf.ro, la rubrica Servicii 

online, poziţia 5, unde contribuabilii se pot programa atât pentru întâlnirea cu un 

inspector ANAF, cât şi pentru identificarea vizuală on-line în vederea aprobării 

înregistrării în Spaţiul Privat Virtual. De asemenea, serviciul este disponibil şi în 

Spaţiul Privat Virtual. 

 

"Pentru o scurtă perioadă de timp serviciul a fost în faza de testare, la DGRFP 

Galaţi, iar rezultatele proiectului pilot au determinat stabilirea oportunităţii 

extinderii acestuia", se menţionează în comunicat. 

 

Astfel, contribuabilii persoane fizice şi persoane juridice se pot programa on-line la 

sediile Administraţiilor Judeţene ale Finanţelor Publice şi la Administraţiile 

Sectoarelor 1 - 6 ale Finanţelor Publice. 

 

Contribuabilii, în funcţie de problematica fiscală, vor fi primiţi de funcţionari 

fiscali în funcţie de domeniul selectat, personal care aparţine următoarelor structuri 

din cadrul unităţilor fiscale: declaraţii fiscale persoane fizice; declaraţii fiscale 

persoane juridice; evidenţă pe plătitor persoane fizice; evidenţă pe plătitor 

persoane juridice; avize şi autorizaţii (case de marcat); executare silită persoane 

fizice; executare silită persoane juridice; cazier fiscal; asistenţă contribuabili; 

evitarea dublei impuneri. 

 

Serviciul de programare online este pus la dispoziţia contribuabililor pentru 

aspecte ce nu necesită timp îndelungat de soluţionare, timpul alocat fiecărei 

programări fiind de maximum 30 de minute, precizează reprezentanţii ANAF. 

 

 

http://www.anaf.ro/
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În cazul în care contribuabilii întârzie sau nu se prezintă conform programării, 

aceştia vor fi preluaţi în limita timpului ce le-a fost alocat (în intervalul celor 30 de 

minute, conform programării). 

 

"Având în vedere contextul pandemic, accesul contribuabililor va fi permis numai 

după ce s-a efectuat operaţiunea de termometrizare şi doar dacă aceştia poartă 

mască de protecţie (care să acopere gura şi nasul). În situaţia în care contribuabilii 

nu îndeplinesc aceste condiţii vor fi informaţi că întâlnirea se anulează şi că este 

necesară reprogramarea acesteia cu respectarea condiţiilor mai sus menţionate. 

Precizăm că, pentru primirea contribuabililor pe bază de programare, în incinta 

unităţilor fiscale sunt amenajate încăperi dedicate, de regulă în apropierea 

punctelor de acces în sedii, astfel încât să se limiteze pe cât posibil contactul dintre 

vizitatori si personalul ANAF. De asemenea, la nivelul fiecărui sediu ANAF au 

fost organizate sensuri de intrare/ieşire dedicate acestor spaţii, precum şi montarea 

de indicatoare privind păstrarea distanţei de doi metri", se mai arată în comunicat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvern: 925 de lei pe hectar, valoarea maximă a sprijinului acordat 

fermierilor afectați de secetă 

Guvernul a aprobat, luni, o schemă de ajutor de stat pentru fermierii afectați se 

secetă, valoarea totală a sprijinului fiind de 850 de milioane de lei, pentru 

aproximativ 34.400 de fermieri. 

Ordonanța pentru instituirea unei scheme de ajutor de stat pentru despăgubirea 

fermierilor afectați de secetă a fost aprobată, luni, în ședința de Guvern. 

„Vorbim de o schemă de ajutor de stat cu un buget de 850 de milioane de lei pentru 

un număr de aproximativ 34.400 de fermieri și o suprafață afectată de aproximativ 

1,16 milioane de hectare. Valoarea maximă a sprijinului acordat în cadrul acestei 

scheme de ajutor de stat poate să ajungă până la 925 de lei pe hectar pentru 

suprafețele afectate de secetă”, a spus, luni seara, Ionel Dancă, șeful Cancelariei 

primului ministru. 
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Potrivit acestuia, imediat după publicarea Ordonanței de Urgență în Monitorul 

Oficial, fermierii vor putea depune cererile pentru finanțarea pierderilor în termen 

de 10 zile, iar în cursul lunii septembrie ar urma să fie făcute plățile. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministerul Agriculturii anunță că încep plățile pentru programul Tomata 

Ministerul Agriculturii a anunțat că în această săptămână încep plățile pentru 

beneficiarii programului Tomata. Bugetul alocat programului este de peste 39 de 

milioane de euro. 

Potrivit unui comunicat al Ministerului Agriculturii, Ministerul Finanțelor Publice 

a aprobat deschiderea creditelor bugetare, urmând ca marți să fie virați banii în 

conturile Direcțiilor pentru Agricultură Județene. În 2020, MADR a alocat 

programului Tomata suma de 39.477.000 de euro, cea mai mare din ultimii patru 

ani aferentă ciclului I de producție al Programului. 

„Totodată, la solicitarea fermierilor, MADR a extins perioada de valorificare a 

tomatelor de la 15 iunie inclusiv, la 1 iulie inclusiv, fapt ce a contribuit la creșterea 

numărului de beneficiari eligibili, în anul 2020 înregistrându-se cel mai mare 

număr al acestora de la începutul implementării programului, respectiv anul 2017”, 

se arată în comunicat. 

Bugetul a fost repartizat către 17.386 de beneficiari eligibili, rezultând un cuantum 

per beneficiar de 2.270 de euro. 

În comparație cu anul 2019, în acest an numărul beneficiarilor din ciclul I de 

producție a crescut cu circa 21%, respectiv de la 14.405 la 17.386, a mai anunțat 

MADR. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Clarificare in privinta voucherelor de vacanta: "Sub nicio forma titularul 

nu poate pretinde bani cash in contravaloarea acestora" 

Razvan Pirjol, secretar de stat in Ministerul Economiei responsabil cu turismul, a 

clarificat in seara zilei de luni, 24 august, chestiunea voucherelor de vacanta care ar 

putea fi rascumparate de catre titulari. 

 

Potrivit lui Pirjol, voucherele au fost emise pentru vacante in Romania si trebuie 

folosite obligatoriu in acest sens. "Exista posibilitatea ca turistul sa nu isi 

indeplineasca sejurul din motive independente de el. Bineinteles ca, sub o forma 

sau alta, voucherul trebuie sa poata sa fie rambursat, dar sub nicio forma turistul nu 

poate pretinde bani cash in contravaloarea acestor vouchere", a declarat Pirjol in 

timpul unei interventii la TVR. 

 

In ultimele zile, in mass media din Romania a circulat o informatie potrivit careia 

voucherele de vacanta ar putea fi returnate, iar titularul sa primeasca 

contravaloarea acestora in bani. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 BNR: Leul a stagnat luni la 4,8402 unitati pentru un euro 

Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat, luni, un curs de referinta de 4,8402 

lei pentru un euro, in stagnare comparativ cu ziua de vineri. Dolarul a scazut cu 

0,18%, la 4,0890 lei pe unitate. 

 

Vineri, Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat un curs de referinta de 

4,8400 lei pentru un euro, in crestere cu 0,01% fata de nivelul de 4,8396 lei pentru 

un euro atins joi. Dolarul a urcat cu 0,20%, la 4,0963 lei pe unitate. 

 

Maximul istoric inregistrat de euro in raport cu leul, de 4,8448 lei/euro, a fost atins 

pe 17 martie 2020. Cursul mediu al BNR pentru euro aferent lunii iulie 2020 a fost 

de 4,8380 lei pe unitate. 

 

 

https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/bani/euro/


CNSLR Fratia | Revista Presei 25 august 2020 17 

 

Dolarul american, cotat indirect in piata romaneasca prin raportare la paritatea 

euro/dolar, a scazut luni cu 0,18%, de la nivelul de 4,0963 lei pe unitate inregistrat 

vineri la 4,0890 lei pe unitate. 

 

Pe 23 martie 2020, dolarul a atins un maxim istoric, de 4,5316 lei/dolar. 

 

Lira sterlina a scazut luni cu 0,47%, la 5,3670 lei pe unitate, fata de nivelul de 

5,3925 lei pe unitate consemnat vineri. 

Francul elvetian a coborat cu 0,06%, la 4,4973 lei pe unitate, comparativ cu nivelul 

atins vineri, de 4,5000 lei pe unitate. 

 

Aurul a fost cotat la 256,1681 lei pentru un gram, in urcare fata de pretul inregistrat 

vineri, de 254,7632 lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Procedura de plată a fondului pentru neîncadrarea în muncă a persoanelor 

cu handicap a fost modificată (Adrian Bența) 

Procedura de plată a fondului pentru neîncadrarea în muncă a persoanelor cu 

handicap a fost modificată prin Legea 193 din 21 august, potrivit consultantului 

fiscal Adrian Bența. Ca regulă generală, spune el, cu unele excepții, angajatorii fie 

că sunt de drept privat, fie că sunt de drept public, ce înregistrează un număr de cel 

puțin 50 de angajați, au obligația de a încadra persoane cu handicap într-un procent 

de 4% din totalul salariaților. 

"În cazul în care nu se face angajarea persoanelor cu handicap, acești angajatori 

plătesc lunar către bugetul de stat o sumă egală cu salariul minim brut garantat în 

plată înmulțită cu numărul de neangajări ce trebuiau efectuate. Aceasta este o 

creanță fiscală aflată în administrarea ANAF supusă declarării prin declarația 100 

la bugetul de stat, având scadență până pe data de 25 a lunii următoare", spune 

Bența. 

https://ziare.com/bani/piata/
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Din punctul de vedere al modificărilor aduse de Legea nr. 193/2020, cu privire la 

plata fondului pentru neîncadrarea fondului pentru handicap, are relevanță 

următoarea prevedere normativă: 

” (3) Autorităţile şi instituţiile publice, persoanele juridice, publice sau private, 

care nu angajează persoane cu handicap în condiţiile prevăzute la alin. (2), pot 

opta pentru una dintre următoarele obligaţii: 

a)să plătească lunar către bugetul de stat o sumă reprezentând salariul de bază 

minim brut pe ţară garantat în plată înmulţit cu numărul de locuri de muncă în 

care nu au angajat persoane cu handicap; 

b)să plătească lunar către bugetul de stat o sumă reprezentând echivalentul a 

minimum 50% din salariul de bază minim brut pe ţară garantat în plată înmulţit cu 

numărul de locuri de muncă în care nu au angajat persoane cu handicap, iar cu 

suma reprezentând diferenţa până la nivelul sumei prevăzute la lit. a) să 

achiziţioneze, pe bază de parteneriat, produse sau servicii realizate prin 

activitatea proprie a persoanelor cu handicap angajate în unităţi protejate 

autorizate.” 

 

Ce se modifică? 

Angajatorii au dreptul să achiziționeze bunuri și servicii de la unități protejate în 

procent de 50% din suma datorată pentru neîncadrarea persoanelor cu handicap, iar 

diferența se plătește la bugetul de stat. 

Foarte important: o procedură similară a existat și cu mai mulți ani în urmă, iar 

norma de aplicare a fost reglementată prin Ordinul Președintelui Autorității 

Naționale pentru Persoanele cu Handicap nr. 590/2008. Apreciem că această 

procedură este aplicabilă chiar situației de față. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Studiu. Doar 27% dintre angajații din România ar putea lucra, teoretic, de 

acasă. Este cel mai mic procent din UE. Media europeană este de 37%. 

 

Cercetarea, demarată de Vox.eu și Centrul pentru Cercetare și Politici Economice 

(CEPR), arată că 15 dintre cele 27 de țări ale UE înregistrează procente peste 

media UE, Luxemburg fiind pe prima poziție. Doar România și Slovacia nu 

depășesc 30%. Mai exact, din 5,57 milioane de angajaţi români, doar 1,5 milioane 

pot, teoretic, să lucreze de acasă. 

Studiul exclude locurile de muncă ce prin definiție nu pot fi desfășurate de acasă. 

Sunt incluși aici cei care manipulează obiecte și marfă, cei care inspectează și 

verifică anumite echipamente, șoferii sau cei care folosesc la locul de muncă 

vehicule speciale pentru activitatea respectivă. 

40% dintre locuitorii orașelor sunt angajați în funcții care le permit telemunca, față 

de numai 30% din totalul celor care locuiesc în mediul rural. De altfel, la nivelul 

anului trecut (deci înainte de pandemie), numai una din 20 de persoane angajate în 

UE lucra, cu regularitate, de acasă, cifrele fiind constante în ultimii zece ani. 

Studiul mai arată că, la nivel european, 66% dintre absolvenţii de studii superioare 

pot presta telemuncă, în timp ce doar 10% dintre angajaţii cu nivel redus de 

educaţie o pot face. Cercetarea a fost făcută pentru un număr de peste 130 de 

ocupații. 

https://www.biziday.ro/studiu-doar-27-dintre-angajatii-din-romania-ar-putea-lucra-teoretic-de-acasa-este-cel-mai-mic-procent-din-ue-media-europeana-este-de-37/telemunca-ue/
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Studiul integral poate fi citit aici 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 România are cea mai ieftină pâine și cel mai mare consum individual din 

Uniunea Europeană. Prețul pâinii este la jumătate față de media celorlaltor 

țări membre, dar un român consumă zilnic o cantitate dublă de produse de 

panificație față de un francez sau un britanic. 

 

Potrivit datelor Eurostat, în 2019, prețul pâinii și al produselor cerealiere din 

întreaga Uniune a fost mai ridicat în Danemarca (cu 51% peste media UE), Austria 

(+33%) , Luxemburg și Finlanda (ambele cu 25% peste medie). Cele mai mici 

prețuri au fost în România (cu 47% sub media UE), urmată de Bulgaria (35%) și 

Polonia (30%). 

În Marea Britanie pâinea este mai ieftină cu aproape 15% decât media Uniunii 

Europene, iar în Elveția cu 64% mai scumpă. 

https://voxeu.org/article/potential-teleworking-europe-and-risk-new-digital-divide
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Germania are cel mai mare consum de pâine și produse de panificație din UE, dar 

raportat la populație, acesta este mai mic decât în România. Deși consumul a 

scăzut marginal în ultimii cinci ani, în România se consumă anual 96 de kilograme 

de pâine și produse de panificație pe cap de locuitor, ceea ce înseamnă aproximativ 

260 de grame pe zi, de persoană. Pe locul doi în privința consumului se situează 

Germania cu 72 de kilograme pe an pe cap de locuitor, urmată de Franța și Italia cu 

câte 69 de kilograme. În Spania consumul de pâine și produse de panificație era în 

2019 de 51 de kilograme, iar în Marea Britanie de 57 de kilograme. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

https://www.statista.com/statistics/619525/retail-volume-of-bakery-category-european-union-eu/
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 200 de personalitati le cer lui Iohannis, Orban si Aurescu o pozitie ferma 

pentru sustinerea societatii civile si a drepturilor omului in Belarus 

Sute de intelectuali din Romania le cer lui Klaus Iohannis, Ludovic 

Orban si Bogdan Aurescu o pozitie ferma in sustinerea societatii civile si a 

drepturilor omului in Belarus, din partea Statului Roman, printr-o scrisoare 

deschisa. 

 

Printre semnatari se numara scriitorul si fostul ministru de externe Andrei Plesu, 

scriitorii Ana Blandiana, Mircea Cartarescu, Mihai Sora, Radu Paraschivescu, 

istoricii Armand Gosu si Andrei Ursu, numerosi actori intre care Marius Manole, 

Tudor Chirila, regizorii Cristian Mungiu, Mihai Maniutiu, Adina Pintilie, 

Alexandru Solomon, Radu Jude, dar si fosti detinuti politici precum Radu Filipescu 

si Stefan Niculescu-Maier. Mai multe organizatii precum Grupul pentru Dialog 

Social, Expert Forum si PEN Romania s-au alaturat apelului. 

 

Scopul scrisorii este determinarea Presedintelui si a Guvernului de a avea o pozitie 

ferma in sprijinul drepturilor fundamentale ale bielorusilor, alegeri libere si 

corecte, incetarea torturii si a tratamentelor degradante si dreptul la intrunire si 

process echitabil. 

 

"Romanii au trait o revolutie sangeroasa si nu sunt straini nici de represiuni recente 

ale protestelor pasnice, cum ar fi cele din 10 august 2018, cu exact doi ani inainte 

de evenimentele din Belarus", se arata in scrisoare. "Mai mult decat atat, aceleasi 

metode de tortura descrise de cetatenii incarcerati in Belarus (cum ar fi, de 

exemplu, cei fortati sa treaca incolonati printre membrii fortelor de ordine care, din 

dreapta si din stanga, ii lovesc cu bastoane de cauciuc) au fost descrise si de 

cetateni romani arestati in timpul Revolutiei din 1989. Asadar, Romania nu trebuie 

sa stea deoparte cand poporul bielorus are nevoie de solidaritate internationala". 

In plus, printre cerinte se numara si: 

 

- Deschiderea unor canale oficiale de comunicare cu Svetlana Tihanovskaia si 

Consiliul de Coordonare din Belarus; 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/bogdan-aurescu/
https://ziare.com/mircea-cartarescu/
https://ziare.com/mihai-sora/
https://ziare.com/cristian-mungiu/
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- Transmiterea clara a pozitiei de nerecunoastere ca presedinte ales a lui Alexander 

Lukasenko; 

 

- Stabilirea unui termen pentru transferul de putere, prin dialog, de la fostul 

presedinte si actualul uzurpator al puterii in Republica Belarus, Alexander 

Lukasenko, la opozitie, iar daca acest transfer de putere nu este posibil, 

recunoasterea Svetlanei Tihanovskaia ca presedinte interimar pana vor avea loc 

alegerile libere; 

 

- Daca Alexander Lukasenko va refuza dialogul si va continua sa raspunda prin 

forta, va rugam sa luati in calcul retragerea acreditarii Ambasadorului Republicii 

Belarus in Romania, in semn de protest pentru evenimentele sangeroase de pe tot 

cuprinsul Republicii Belarus si, daca regimul Lukasenko continua represiunea 

impotriva propriilor cetateni si nu este deschis la dialog cu societatea din Belarus, 

incetarea relatiilor diplomatice. 

 

Tot astazi, 24 august, la ora 19:00, pe Turnul de Arta de la Centrul Cultural Make a 

Point din Pantelimon, Morarilor nr. 1, se va inalta steagul de 8m/2m alb-rosu-alb, 

simbolul Revolutiei Bieloruse. 

 

Scrisoarea integrala poate fi citita pe makeapoint.ro. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Coronavirus | Comisia Europeană propune un sprijin financiar în valoare 

de 4 miliarde de euro pentru România 

Comisia Europeană a prezentat Consiliului propuneri de decizii de acordare de 

sprijin financiar în valoare de 81,4 miliarde de euro din cadrul Instrumentului 

SURE pentru 15 state membre. România ar urma să primească 4 miliarde de euro. 

„Odată ce Consiliul a aprobat aceste propuneri, sprijinul financiar va fi furnizat sub 

formă de împrumuturi acordate în condiții avantajoase de UE statelor membre. 

Aceste împrumuturi vor ajuta statele membre să facă față creșterilor bruște ale 

cheltuielilor publice pentru menținerea locurilor de muncă.  

http://www.makeapoint.ro/scrisoare-deschisa-cerem-o-pozitie-ferma-in-sustinerea-societatii-civile-si-a-drepturilor-omului-in-belarus-din-partea-statului-roman/?fbclid=IwAR32dy1xXfkootfZZL7yoFtTzsIISsPdwkTrRRZKfoYljm6EMtld-llrrc8
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Mai exact, împrumuturile respective vor ajuta statele membre să acopere costurile 

legate direct de finanțarea sistemelor naționale de șomaj tehnic și a altor măsuri 

similare puse în aplicare ca răspuns la pandemia de coronavirus, în special pentru 

lucrătorii independenți”, se arată într-un comunicat al CE. 

Comisia propune Consiliului să aprobe acordarea de sprijin financiar după cum 

urmează: România- 4 miliarde de euro, Bulgaria- 511 milioane de euro, Cehia- 2 

miliarde de euro, Grecia- 2,7 miliarde de euro, Spania- 21,3 miliarde de euro, 

Croația- 1 miliard de euro, Italia- 27,4 miliarde de euro, Cipru- 479 milioane de 

euro, Letonia- 192 milioane de euro, Lituania- 602 milioane de euro, Malta- 244 de 

milioane de euro, Polonia- 11,2 miliarde de euro, Belgia- 7,8 miliarde de euro, 

Slovacia- 631 de milioane de euro, Slovenia- 1,1 miliarde de euro. 

Comisia se așteaptă să prezinte în scurt timp o propunere de acordare de sprijin 

pentru Portugalia și Ungaria. Statele membre care nu au introdus încă cereri 

oficiale mai au încă posibilitatea de a face acest lucru. 

„Trebuie să facem tot ce ne stă în putință pentru a menține locurile de muncă și 

mijloacele de subzistență. Facem astăzi un pas important în această direcție: la doar 

patru luni după ce am propus crearea Instrumentului SURE, Comisia propune 

acordarea a 81,4 miliarde EUR din cadrul acestuia pentru a contribui la protejarea 

locurilor de muncă și a lucrătorilor afectați de pandemia de coronavirus în întreaga 

UE. SURE este un simbol clar al solidarității în fața unei crize fără precedent. 

Europa este hotărâtă să protejeze cetățenii”, a declarat Ursula von der Leyen, 

preşedintele Comisiei Europene. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 CE a semnat al cincilea contract pentru cumpărarea de vaccinuri anti-

COVID. Cel puțin 80 de milioane de doze vor fi produse 

Comisia Europeană (CE) a încheiat, luni, o serie de discuţii preliminare cu 

societatea Moderna, pentru achiziţionarea, în primă fază, a 80 de milioane de doze 

dintr-un potenţial vaccin împotriva COVID-19.  
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Moderna este cea de-a cincea companie cu care Comisia a încheiat un contract de 

achiziție de vaccinuri, după Sanofi-GSK, Johnson&Johnson, CureVac şi 

AstraZeneca, potrivit unui comunicat al executivului UE. 

Contractul ar prevedea posibilitatea ca toate statele membre UE să achiziţioneze 

vaccinul, precum şi să îl doneze ţărilor cu venituri mici şi medii sau să îl 

redirecţioneze către ţări europene. 

"Se anticipează că Comisia Europeană va dispune de un cadru contractual pentru 

achiziţionarea iniţială a 80 de milioane de doze în numele tuturor statelor membre 

ale UE, cu o opţiune de a cumpăra până la 80 de milioane de doze suplimentare, 

care vor fi furnizate după ce un vaccin se va dovedi a fi sigur şi eficace împotriva 

COVID-19. Comisia Europeană continuă discuţiile intensive cu alţi producători de 

vaccinuri", mai arată sursa citată. 

Moderna este o societate cu sediul în SUA care desfăşoară o cercetare în vederea 

dezvoltării unei clase noi de vaccinuri bazate pe ARN mesager (ARNm). ARNm 

joacă un rol fundamental în biologia umană, transferând instrucţiunile care 

direcţionează celulele din organism în vederea producerii proteinelor, inclusiv a 

celor care pot preveni sau combate bolile. 

Discuţiile preliminare încheiate luni de executivul comunitar sunt menite să ducă la 

un angajament prealabil de achiziţie care urmează să fie finanţat prin Instrumentul 

pentru sprijin de urgenţă, ce prevede fonduri dedicate creării unui portofoliu de 

potenţiale vaccinuri cu profiluri diferite şi produse de societăţi diferite. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Navalnîi, pus sub pază în Germania, prezintă ”urme de otrăvire” / UE cere 

Moscovei ”o anchetă transparentă și independentă” în cazul opozantului rus 

Doctorii germani au spus luni că testele clinice arată că opozantul rus Aleksei 

Navalnîi, care este într-un spital din Berlin, după ce i s-a făcut rău săptămâna 

trecută într-un avion, a fost otrăvit. Testele clinice arată o otrăvire cu o substanță 

din grupul inhibitorilor colinesterazei, potrivit Spitalului Charite, însă medicii nu 

au putut spune cu exactitate care e această substanță.  

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/cursa-pentru-vaccinul-anti-covid-comisia-europeana-si-compania-curevac-au-batut-palma-pentru-225-de-milioane-de-doze-1356124
https://ec.europa.eu/romania/news/20200824_discutii_nou_producator_vaccinuri_ro
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/comisia-europeana-este-in-discutii-sa-cumpere-200-de-milioane-de-doze-de-vaccin-anti-covid-1352976
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După acest anunț, șeful diplomaţiei europene Josep Borrell a solicitat luni 

autorităţilor ruse o "anchetă independentă şi transparentă privind otrăvirea" 

opozantului rus. 

 

--------------------- 

Cele mai importante evenimente legate de cazul lui Aleksei Navalnîi, 

LIVETEXT: 

22.45: Șeful diplomației Uniunii Europene Josep Borell a cerut, luni seară, 

autorităților ruse o ”anchetă independentă și transparentă cu privire la otrăvirea” 

opozantului rus Aleksei Navalnîi. 

”Este imperativ ca autoritățile ruse să lanseze imediat o anchetp independentă și 

transparentă cu privire la otrăvirea domnului Navalnîi”, a spus Borell. 

 

21.05: Ce sunt și ce fac inhibitorii de colinesterază cu care ar fi fost otrăvit Aleksei 

Navalnîi 

 

20.45: Oficialii ruși din Sănătate au spus luni că Aleksei Navalnîi, critcul 

Kremlinului, a fost testat negativ la inhibatori de colinesterază când a fost spitalizat 

în Omsk săpămâna trecută 

 

19.25: Cancelarul german, Angela Merkel, spune că persoanele responsabile în 

cazul lui Navalnîi trebuie identificați și trași la răspundere, subliniind că Rusia 

trebuie să ancheteze și să rezolve în detaliu și în deplină transparență cazul 

opozantului rus. 

 

UPDATE 17.35: Spitalul spune că Navalnîi este tratat cu atropină, iar consecințele 

rămân incerte atâta timp cât efectele pe termen lung, în special asupra sistemului 

nervos, nu pot fi excluse în acest moment. 

Acești inhibitori de colinesterază sunt medicamente care pot crește comunicarea 

între celulele nervoase și creier și folosite uneori sau temporar pentru a îmbunătăți 

sau stabiliza simptomele oamenilor cu demență. 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24248351-sunt-fac-inhibitorii-colinesteraza-care-fost-otravit-aleksei-navalnii.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24248351-sunt-fac-inhibitorii-colinesteraza-care-fost-otravit-aleksei-navalnii.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24248325-oficialii-rusi-spun-navalnii-fost-testat-negativ-inhibatori-colinesteraza.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24248325-oficialii-rusi-spun-navalnii-fost-testat-negativ-inhibatori-colinesteraza.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24248325-oficialii-rusi-spun-navalnii-fost-testat-negativ-inhibatori-colinesteraza.htm
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Efectele secundare frecvente ale acestora sunt voma, crame musculare, dureri de 

cap și halucinații. 

Anumite categorii chimice de pesticide funcționează împotriva gândacilor 

interferând cu sau ”inhibând” colinesteraza, dar pot de asemenea fi otrăvitoare, 

toxice pentru oameni în anumite situații. (Reuters) 

Germania a spus luni că l-a plasat pe Aleksei Navalnîi sub pază într-un spital după 

ce guvernul condus de Angela Merkel a concluzionat, fără a mai aștepta rezultatele 

analizelor medicale de la Berlin, că opozantul rus a fost cel mai probabil otrăvit în 

timpul campaniei sale în Siberia, relatează Reuters și AFP. 

Fără a aștepta ca spitalul Charité din Berlin, unde a fost internat Navalnîi, să 

comunice date despre starea lui de sănătate, luni guvernul german și-a exprimat 

suspiciunile puternice. 

"Acesta este un pacient care, destul de probabil, a fost victima unui atac cu otravă", 

a declarat reporterilor Steffen Seibert, purtătorul de cuvânt al cancelarului Angela 

Merkel. 

”Bănuiala este că domnul Navalnîi a fost otrăvit având în vedere că recenta 

nefericită istorie a Rusiei a avut mai multe astfel de cazuri suspecte”, a mai spus 

purtătorul de cuvânt al cancelarului Angela Merkel. 

În acelaşi timp, în cadrul unei vizite la Kiev, ministrul german de externe Haiko 

Maas a declarat luni că Berlinul are nevoie de mai multe informaţii despre acest 

caz înainte de a spune că opozantul rus a fost otrăvit, aşa cum susţine anturajul său. 

"Lipsesc multe date în cazul lui Navalnîi: medicale şi probabil criminologice", a 

spus Maas în timpul unei conferinţe de presă comune cu omologul său ucrainean, 

Dmitro Kuleba. 

Guvernul Rusiei nu a comentat imediat declarația Germaniei. Kremlinul a spus 

vineri că nu este clar ce a provocat boala lui Navalnîi și că teste inițiale nu au arătat 

că este otrăvit. 

Doctorii de la spitalul siberian care l-au tratat la început pe Navalnîi au spus luni că 

i-au salvat viața, dar că nu au găsit urme de otravă în sistemul său. 
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”Dacă am fi găsit vreo urmă de otravă atunci ar fi fost mult mai ușor pentru noi. Ar 

fi fost un diagnostic clar, o condiție clară și un tratament cunoscut”, a spus Anatoly 

Kalinichenko reporterilor. 

Doctorii ruși nu au spus pentru ce l-au tratat. Săptămâna trecută l-au diagnosticat 

cu o boală metabolică posibil provocată de glicemia scăzută. 

 Medicii ruși susțin că Navalnîi nu a fost otrăvit, are o boală metabolică / Un 

avion-ambulanță german a venit să-l preia, dar spitalul din Omsk nu permite 

transferul 

Doctorii au mai spus că nu s-au confruntat cu vreo presiune din partea autorităților 

în timp ce îl tratau pe Navalnîi. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24242900-vor-lasa-rusii-plece-avion-plecat-din-germania-pentru-aduce-navalnii-spital-din-berlin.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24242900-vor-lasa-rusii-plece-avion-plecat-din-germania-pentru-aduce-navalnii-spital-din-berlin.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24242900-vor-lasa-rusii-plece-avion-plecat-din-germania-pentru-aduce-navalnii-spital-din-berlin.htm

